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Сотрудничество

С СЕНТЯБРЯ ПО НОЯБРЬ 
2024 ГОДА ПО СЕТИ ҚТЖ 
ПЕРЕВЕЗЕНО 

ЗЕРНА. 
 
ТОО «КТЖ – ГРУЗОВЫЕ 
ПЕРЕВОЗКИ» ЗАКУПИЛО

АВТОБУСОВ И 
МИКРОАВТОБУСОВ ДЛЯ 
УЛУЧШЕНИЯ УСЛОВИЙ 
ТРУДА РАБОТНИКОВ. 
 
БОЛЕЕ 

ПОЕЗДОВ ПРОСЛЕДОВАЛИ 
В НАПРАВЛЕНИИ КИТАЙ – 
ЕВРОПА ЧЕРЕЗ ХОРГОС.

ЦИФРЫ ГОВОРЯТ:

Асем МУХАМЕДИЕВА,
управляющий директор по новым 

проектам и маркетингу 
АО «KTZ Express»:

АО «KTZ EXPRESS» 
ПРЕДЛАГАЕТ КЛИЕНТАМ 
КАЧЕСТВЕННЫЙ СЕРВИС ПО 
ТРАНСКАСПИЙСКОМУ МЕЖ-
ДУНАРОДНОМУ ТРАНСПОРТ-
НОМУ МАРШРУТУ, ВОСТОЧ-
НОЙ ВЕТКЕ МТК СЕВЕР – ЮГ, 
А ТАКЖЕ ТРАНСАФГАНСКОМУ 
КОРИДОРУ, ОБЕСПЕЧИВАЯ 
МИНИМАЛЬНЫЕ СРОКИ 
ТРАНСПОРТИРОВКИ БЛАГО-
ДАРЯ КОМБИНИРОВАННОМУ 
ИСПОЛЬЗОВАНИЮ РАЗЛИЧ-
НЫХ ВИДОВ ТРАНСПОРТА   
 

36

7 500

3,7 МЛН 
ТОНН

Из казахстанско-китайского 
терминала в город Сиань отправ-
лен 300-й контейнерный поезд по                          
Транскаспийскому международному 
маршруту. Отправка организована 
в сотрудничестве с ключевыми 
партнерами маршрута – ADY Express 
(Азербайджан) и Xi'an Free Trade 
Port (Китай).

Юбилейный поезд, следующий в 
Азербайджан через Казахстан, под-
черкивает высокую заинтересован-
ность грузоотправителей в ТМТМ и 
его стратегическую значимость как 
одного из ключевых транспортных 
коридоров, обеспечивающих быструю 
и эффективную связь между Китаем 
и Европой. 

В прошлом году транзитом по                   
Транскаспийскому международно-
му транспортному маршруту было 
перевезено 11 контейнерных поездов, 
а с начала этого года – уже 300. Этот 
результат значительно превосходит 
показатели всех предыдущих лет, 
подтверждая стремительный рост 
эффективности ТМТМ.

Напомним, терминал в Сиане – это 
важный логистический узел, при-
давший новый импульс развитию 
ТМТМ. Консолидация грузов здесь из 
различных провинций Китая позво-
лила оптимизировать логистические 
процессы и дала высокие показатели 
перевозок. Это стало возможным 
благодаря сплоченной работе АО «НК 
«Қазақстан темір жолы» с железнодо-
рожными и портовыми администра-
циями Китая, Азербайджана, Грузии 
и другими участниками ТМТМ.

Отметим, на текущий момент объ-
ем перевозок из Китая по ТМТМ 
превысил 27 тысяч контейнеров в 
двадцатифутовом эквиваленте, что в 
25 раз больше аналогичного периода 
прошлого года. 

Асель ШАЙХЫНОВА
Фото Александра ЖАБЧУКА

НОВЫЙ РЕКОРД 
ТМТМ

 Алатау баурайына жұмыс 
сапарын   Алматы-2 логисти-
калық кешенінің құрылысын 
аралаудан  бастаған басшылық  
бүгінгі таңда инженерлік-                
геодезиялық және геологиялық 
іздестіру жұмыстары жүр-
гізіліп, демонтаж жұмыстары 
басталған нысанмен танысты. 
Ауданы шамамен 10 гектар бо-
латын терминал аумағында за-
манауи жабық (24 500 м2) және 
ашық (12 000 м2) қоймалардың, 
сонымен қатар контейнерлік 
алаңдардың (12 000м2) құрылы-
сы қарастырылған. Жобалық 
қуаты 57 мың ЖФЭ  болатын 
кешен құрылысын 2025 жылы 
аяқтау жоспарланған. Жобаны 
жүзеге асыру Алматы қаласы 
мен Алматы облысының жүк 
жөнелтушілері үшін импорт-
тық хаб режимінде ҚХР-дың іс 
жүзінде барлық өңірлерінен 
жүктерді жоғары деңгейде 
үйлестіруге мүмкіндік береді.

Келесі кезекте компания 
басшылығы Оңтүстік-Шығыс 
аймағы бойынша Пойыздар 
қозғалысын басқарудың өңірлік 
орталығына барды. ПБӨО-2 
Алматы, Шымкент, Жамбыл 
және Семей бөлімшелерінің 
диспетчерлік орталықтарын 

біріктіреді, жолдың эксплу-
атациялық ұзындығы 4450 
км. Кездесу барысында пойы-
здардың үздіксіз және қауіпсіз 
қозғалысын қамтамасыз етуде 
ПБӨО-2 диспетчерлеріне өте  
жоғары жауапкершілік жүкте-
летіні атап өтілді. 

Оңтүстік астанадағы көптің 
назарында тұрған бірегей жоба 
– айналма жол.  Жетіген стан-
циясында Алматы айналма 
теміржолының   құрылысы 
бойынша көшпелі отырыс өтті. 
ҚТЖ басшылығы құрылыс-мон-
таждау жұмыстарын уақытында 
орындау бойынша міндеттерді 

атап өтті. Құрылыс сапасы мен 
мерзімін сақтауға қатаң бақылау 
жүргізу керектігі тапсырылды. 
Алматыны айналып өтетін 
теміржол желісі – Президенттің 
тапсырмасы бойынша ҚТЖ 
іске асырып жатқан,  елдің 
көлік-транзиттік әлеуетін да-
мыту үшін аса маңызды ірі 
инфрақұрылымдық жобалардың 
бірі. Жетіген-Қазыбек бек  жаңа 
тармағы Алматы темір жол 
торабының жүктемесін 40%-
ға азайтып, жүктерді жеткізу 
уақытын 1-2 күнге қысқартады. 

Бүгінде бір мезгілде жер 
төсемі төселіп, көпірлер са-

лынып, су өткізу құбырлары 
орнатылуда. Жоба бойынша 
барлығы 74 жасанды құрылыс 
қарастырылған. Жолшылар 
үшін плацдармды қамтама-
сыз ету үшін механизаторлар 
жер жұмыстарының 80%-
ын орындаған. 60 шақырым 
рельс-шпалдық тор жиналып, 
төселуге дайын. Нысанда 600-ге 
жуық адам жұмыс істеп жатыр 
және 230-дан астам түрлі тех-
ника тартылған. Ал күні кеше 
айналма жолдың алғашқы 
рельстері төселе бастағаны 
хабарланды. Басшылық та-
рапынан құрылыс-монтаж 

жұмыстарын уақытылы орын-
дау жөніндегі міндеттер бел-
гіленіп, құрылыстың мерзімі 
мен сапасын қатаң бақылау 
тапсырылды. 

Алматы бөлімшесінде өткен 
дәстүрлі жиында көпшілікті  
Қазақстан темір жолының 
120 жылдығымен құттықтаған 
сала басшысы  теміржолшы 
мамандығының маңызы мен 
мәртебесіне ерекше тоқталып 
өтіп,  ерен еңбегімен көзге 
түскен жұмыскерлер мен ар-
дагерлерді марапатқа бөледі.    

Суреттерді түсірген 
Олжас АХМЕТОВ

АЙМАҚ  АХУАЛЫН  САРАПҚА  САЛҒАН  САПАР
«ҚТЖ» ҰК» АҚ басшылығының кезекті сапары Алматыда жалғасып, бірқатар нысандарды 
аралап, аймақ ахуалын сарапқа салды. Алматы торабындағы еңбек  ұжымдарымен кез-
десіп, сала жұмысының дамуына үлес қосып жүрген теміржолшыларды марапаттады.    

Нұрай СӘРСЕНҒАЛИ,
Алматы

Жақында Еуразия көлік кешені 
көшбасшыларына арналған  «МАГИ-
СТРАЛЬ AWARDS-2024» жүлдесінің 
иелері анықталып, лауреаттарды 
марапаттау  рәсімі өтеді. 

Маңызды  жиын 19 желтоқсанда 
Астанадағы «The Ritz-Carlton» қо-
нақ үйінде өтіп, оның барысында                         
Еуразиялық көлік пен логистика са-
ласындағы компаниялар «Магистраль 
Awards» лауреаттары атанады. 

Салалық жүлдені «ҚТЖ» ҰК» АҚ, 
«TLK Media», ҚР Көлік министр-
лігі, ҚР Мәдениет және ақпарат                                                     
министрлігі, «KAZLOGISTICS» көлік-
шілер одағы және Еуразия экономи-
калық комиссиясының қолдауымен 
Н.Исингариннің көлік бастамаларын 
қолдау қоры ұйымдастырады. 

Көлік саласындағы беделді жүлденің 
мақсаты – мемлекетаралық көлік 
бастамаларын жүзеге асырудағы 
жетістіктерді ынталандыру, цифрлық 
технологиялар мен инновацияларды 
қолдануды, кадрлық, медиалық, Еу-
разия көлік кешеніндегі әлеуметтік 
жобаларды қолдау. Биыл салалық 
байқауға бес мемлекеттен жүзден аса 
қатысушылар өтінім берді, олардың 
ішінде жетекші теміржол, порт, ло-
гистикалық компаниялар бар. 

Салтанатты жиынның тікелей 
эфирдегі көрсетілімі ұйымдасты-
рушылардың әлеуметтік желілерінен 
көрсетіледі. 

Ұлан ОРАЗ

ЖҮЛДЕГЕРЛЕР
АНЫҚТАЛАДЫ   

Генеральный директор Союза транс-
портников Казахстана Канат Альмагам-
бетов принял участие в 33-м пленарном 
заседании КСТП в городе Лонавала 
(Индия), организованном при поддерж-
ке Федерации ассоциаций грузовых 
экспедиторов Индии.

Заседание было посвящено актуальным 
вопросам оптимизации логистических 
цепочек в Евразийском регионе, раз-
витию железнодорожной и портовой 
инфраструктуры для устранения «узких 
мест» международных транспортных 
коридоров Запад – Восток и Север – Юг, 
обеспечению бесперебойной организа-
ции мультимодальных контейнерных 
перевозок, а также сотрудничеству в 

Конференцияға астық нарығы-
ның көшбасшылары – Қытай, 
Өзбекстан, Түркия, Швейца-
рия, Эстония және Еуропа мен      
Азияның бірқатар  елдерінен ірі 
ауыл шаруашылығы өнімдерін 
өндірушілер, экспорттаушылар 
мен импорттаушылар, қайта өңде-
ушілер, мемлекеттік органдардан, 
сондай-ақ логистикалық және 
заңгерлік компаниялардан бар-
лығы 100-ден астам делегат келді.

Жиынның алғашқы күні кіші-
гірім көрмемен ашылды. Конфе-
ренция қонақтары тақырыпқа 
қатысты экспонаттармен, соның 
ішінде дәнді дақылдардың сұрып 
түрлерімен және тағы да басқа 
өнімдермен танысты. 

– Екі күнге созылатын конфе-
ренцияның тақырыбы өзектілі-
гімен тартымды бола түсуде, 
сондықтан оған мүдделі тараптар 
қатысып, қызықты өтуде. Астық 

тақырыбына арналған алғашқы 
күнде жетекші сала маманда-
ры жаһандық және аймақтық                                                             
үдерістерді, соның ішінде Қытай-
дың өсіп келе жатқан ықпалына 
баса назар аудара отырып, 
макроэкономикалық және 
геосаяси аспектілерді, мемле-
кеттік реттеудің нюанстары, 
ағымдағы теңгерімдерді ұсыну, 
баға болжамдары, тауашалық 
дақылдар туралы және тағы 

да басқа жайттарды әңгіме 
өзегіне айналдырды. Бұл күні 
ағымдағы маусымның қиын 
жағдайында Қазақстанның 
астық нарығының қалай дами-
тыны туралы болжамдар мен 
талқылаулар қызықты болды. 
Сондай-ақ сыртқы сауда қыз-
метінің аспектілері қарастыры-
латын заңгерлік семинар өтті, 
– дейді ұйымдастырушылардың 
бірі «АПК-Информ Азия»ЖШС 

директоры Елена Чередниченко.
Форумның екінші күні ло-

гистикаға арналмақ. Атап ай-
тқанда ішкі жүк ағындары, 
Қазақстанның транзиттік әле-
уеті мен инфрақұрылымының 
дамуы, биылғы маусымдағы 
астық логистикасының ерек-
шеліктері, теміржол тасымалы 
саласындағы проблемалар 
мен оларды шешу жолдары 
талқыланбақ. Арнайы тақырып 
аясында қазіргі геосаяси жағдай-
ларда рөлі айтарлықтай өскен                                                    
Транскаспий халықаралық көлік 
маршрутының (ТХКМ) даму 
перспективалары қарасты-
рылмақ. Ұйымдастырушылар 
саланың жетекші спикерлері-
нен алынған ақпарат және 
конференциядағы талқылау-
лар астық сегментіндегі және 
логистикадағы мәселелердің 
тиімді шешімдерін әзірлеудің 
басты құралына айналады деп 
болжап отыр.

Суретті түсірген автор

KGLF-2024:  АСТЫҚ  ЛОГИСТИКАСЫ  СӨЗ  БОЛДЫ
Астана қаласында «KAZAKH GRAIN & LOGISTIC FORUM-2024» 
деген атаумен Қазақстанның астық нарығы және көлік логисти-
касына арналған екі күндік ауқымды форум өтіп жатыр. Кеше 
басталған жиынның бірінші күні астық тақырыбы қозғалса, 
екінші күні логистика, тасымал мәселесі сөз болмақ.    

Ұлан ОРАЗ,
Астана

ФОРУМ

УСТРАНИТЬ  БАРЬЕРЫ
Союз транспортников Казахстана «Kazlogistics» 
и Международный координационный совет по 
трансъевразийским перевозкам (КСТП) подпи-
сали меморандум о сотрудничестве.

Любовь РОВБА,
Астана

сфере цифровизации на транспорте.
В рамках мероприятия состоялось под-

писание меморандума о сотрудничестве 
между Kazlogistics и КСТП. 

Документ будет содействовать разви-
тию международных грузоперевозок, 
в том числе транзитных, внедрению 
устойчивых, надежных, безопасных и 
конкурентоспособных железнодорожных 
и мультимодальных сервисов, а также 
устранению барьеров и распространению 
передовых практик в сфере организации 
и осуществления перевозок по между-
народным транспортным коридорам.

Координация развития транспорта и 
транспортной логистики, глобального 
транзитного потенциала Казахстана и 
синергии всех видов транспорта является 
основной миссией СТК «Kazlogistics».

ӨТКЕН ЖЫЛЫ ҰЛТТЫҚ КОМПАНИЯ ЖЕЛІ БОЙЫНДАҒЫ ҒИМАРАТТАР МЕН НЫСАНДАРДЫ КҮРДЕЛІ ЖӨНДЕУДЕН ӨТКІЗУ, ЖАҢАЛАУ, 
ТАЛАПҚА САЙ ЕТУ БОЙЫНША ҚАРҚЫНДЫ ЖҰМЫС ЖҮРГІЗГЕН ЕДІ. ЕНДІГІ БАСЫМДЫҚ ӘЛЕУМЕТТІК САЛАҒА БЕРІЛІП ОТЫР. ЕЛІМІЗДЕГІ 
НӨМІРІ БІРІНШІ ЖҰМЫС БЕРУШІ КОМПАНИЯ БОЛҒАНДЫҚТАН ҚТЖ ҮШІН ЖАЙЛЫ ЖҰМЫС ОРНЫН ҚҰРУДЫҢ МАҢЫЗДЫЛЫҒЫ ЗОР. 

Владимир БАБИЧЕНКО, 
«ҚТЖ-Жүк тасымалы» ЖШС директорының орынбасары
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ӨНДІРІС
Нұрай СӘРСЕНҒАЛИ,
Астана

ӨНДІРІС

Райхан РАХМЕТОВА,
Астана

Шахида ЖҰМАН,
Маңғыстау

    

ҮЗДІК ҰЖЫМ

Теміржолдағы күзет қызметінің 11 
филиалы арасында үздік шығу әрине 
үлкен жетістік. Жалпы үздік филиалды 
анықтау рейтингтік көрсеткіштерді 
есептеу әдістемесіне сәйкес жүргізіледі. 
«Әскерилендірілген теміржол күзеті» 
ЖШС бас директорының 2024 жылғы 
21 маусымдағы № 63-н/қ бұйрығымен 
бекітілген әдістемеде айқындалған 
23 көрсеткіш осы қызметтің көптеген 
аспектілерін қамтиды. Соның бірі – шұғыл 
әрекет ететін күзет топтары қызмет көр-
сететін учаскелерде ұрлықтың алдын алу. 

Егер филиалға қарасты аумақта вагон-
дар немесе контейнерлердің пломбалары 
бұзылса немесе жоғалса, күзетілетін ва-
гондар мен контейнерлерден жүк ұрлау 
фактілері орын алса, жұмыс орнында 
жарақат алу, өрт қауіпсіздігін бұзу сынды 
жағдайлар көбейсе, көрсеткіш төмендейді. 
Бұл бағалау жүйесі үздік филиалдарды 
анықтауға мүмкіндік береді. Бұдан бөлек 
басшылықтың жұмысты ұйымдастыру-

КҮЗЕТ  ҚЫЗМЕТІНІҢ   САҚШЫЛАРЫ 
Қалтқысыз қызмет, табанды еңбек табысқа жеткізеді. Биыл 
«Әскерилендірілген теміржол күзеті» ЖШС Тараз филиалы 
өндірістік және қаржылық көрсеткіштері бойынша жоға-
ры нәтижелерге қол жеткізгені үшін үздік ұжым атанды. 

Ардақ ҮСЕЙІНОВА,
Жамбыл

дағы қызметкерлерді ынталандырып, 
корпоративтік мәдениетті және теміржол 
объектілеріндегі жалпы қауіпсіздікті 
жақсартуға ықпал ететін іс-шаралары 
да бағаланбай қалмайды.

«Жақсыны көрмек үшін» демекші, 
жуырда үздік ұжыммен танысып, жұмы-
сын көзбен көріп қайтуға жол тарттық. 
Талап пен тәртіп өз алдына, күзетшілер 
мекемесіне кіргеннен ең алдымен мұн-
таздай  тазалық назар аудартады. Тия-
нақты әрі талғаммен жүргізілген жөндеу 
жұмыстарына қарап, ғимаратты 1949 
жылы салынған деуге келмейтіндей. 

Филиал ғимаратының іргесі 75 жыл 
бұрын қаланғанын «ӘТЖК» ЖШС Тараз 
филиалының директоры Еркін Мүсілі-
мовтен естідік. Еңбек етуге қолайлы 
орта – жұмыс өнімділігін арттыратын 
негізгі факторлардың бірі екені белгілі. 
Еркін Түгелбайұлының үш жыл бұрын 
осы қызметке келе сала істі еңсені басқан 
ескі ғимаратты жөндеуден бастапты. 
Жөндеу жұмыстарын күзет қызметкерлері 
өздері жүргізген.   

– Жалпы жұмыстың жүйелі жүруі – 
алдымен талап пен тәртіпке, одан кейін 
қызметкерлердің ауызбіршілігіне байла-

Биыл сонымен қатар бұрынғы жылыну 
пункттері мен нысандарға да қажетті жөндеу 
жүргізілген. Ал жаңа модульді ғимараттарға 
келсек,  олар Бейнеу жол дистанциясы 
бойынша Тоқсанбай, Сәңкібай, Сорша, №1, 
№2, №3, Үстірт, №5, №6, №7 бекеттеріне 
қойылған. Маңғыстау жол дистанциясы 
аумағында Қарақия, Маңғыстау станция-
ларына және  №16, №17,  №14, №13, №12, 
№11 бекеттеріне, Маңғыстау электрмен 
жабдықтау дистанциясы бойынша Құрсай 
және Тоқсанбай станцияларына орнатылған. 

Оған қоса Бейнеу жол дистанциясына 
қарасты Сай-Өтес станциясында  жол техни-
каларына арналған екі  модульді  гараждың 
құрылысы басталған. Бұл нысандардағы 
жұмыстар жоспар бойынша жүргізілсе, 
құрылысы жылдың соңына дейін аяқталады 
деп жоспарланып отыр.  

ЖИЫРМА  МОДУЛЬДІК  ҮЙ  «БОЙ  КӨТЕРДІ»
Санитарлық-тұрмыстық жағдайды жақсарту және еңбекті ұй-
ымдастыруды жетілдіру  мақсатында Маңғыстау магистраль-
дық желі бөлімшесіне қарасты бекеттер мен станцияларға 
жұмысшыларға арналған модульдік ғимараттар орнатылуда. 
Мәселен биыл түбек теміржолының өн бойында  жиырмадан 
астам осындай үйшіктер пайда болды. 

нысты. Біздің үздік атануымыз – тұтас 
ұжымның еңбегінің жемісі. Атап айтсам, 
оған қызметкерлерді ортақ іске жұмыл-
дырып, жұмысты бір жүйеге түсіруге 
күш жұмсаған директордың орынбасары 
Қайрат Мадалиевтің, әрбір күзетшінің 
әлеуметтік жағдайын түгендеп жүретін 
кадр бөлімінің бастығы Баян Әлиеваның, 
атқыштар командалары бастықтары-
ның қосқан үлесі көп. Жұмыс істеуге 
қолайлы жағдай жасалып, еңбегі адал 
бағаланса, қызметкерлер де нәтижеге 
жетуге ынталы болады. 

Бұл ретте, елдегі ең ірі жұмыс берушінің 
бірі ҚТЖ-ның еңбек адамына қолайлы 
ахуал қарастырып отырғанын айтпай 
кетпейміз. Соңғы жылдарда күзетшілердің 
айлығы өсіп, арнайы киіммен және өзге 
де қажетті құрал-жабдықтармен қамта-
масыз ету деңгейі едәуір жоғарылады. 
Сыйақы, 20 жылдан астам уақыт жұмыс 
істеп келе жатқан азаматтарға емделуге 
шипажайларға жолдама беру қарасты-
рылған. Ұжым мүшелерінің отбасында 
болған қайғысы мен қуаныштарында, 
денсаулық жағдайына байланысты, 
сонымен қатар жалғызілікті қарттарға 
ұжымдық шартқа орай түрлі материал-
дық көмек беріледі. Жұмыс нәтижесіне 
байланысты күзетшілеріміз арнайы 
марапатқа ұсынылып отырады. Мұның 
барлығы оларды ынталандыра түседі. 

 Соған қарай жұмыс сапасы да артады. 
Күзетшілердің жұмыс жағдайының жақса-
руы, жоғарыда атап өткендей, ұрлық-қар-
лықтың, түрлі заң бұзушылықтардың 
да азаюына алып келіп отыр, – дейді 
филиал директоры.

 Тараз филиалының қызмет көрсететін 
аумағы солтүстігінде Қарағанды облы-
сымен шектесетін Сарышаған, тоғыз 
жолдың торабы  Шу, Меркі бағытында 
Тәтті мен Түрксіб, Тараз және қырғызбен 
шекаралас Маймақ станциялары аралығын 
қамтиды. Бүгінгі таңда 508 күзетшіден 
тұратын филиалдың жеке құрамы жүк 
тасымалының қауіпсіздігін қамтамасыз 
етіп келеді. 70-80 вагон жүкті қабылдап 
алып, қайта тапсырылуын қадағалау ай-
туға ғана оңай. Жеке құрам физикалық 
дайындықтан бөлек, кәсіби дағдыларын 
жетілдірумен үнемі айналысады.  

– Жеке құрам төтенше жағдай туындаса, 
қажетті техникалық қызмет көрсететін 
құрал-жабдықтар мен қару да алып жүреді. 
Түрлі жағдай орын алуы мүмкін. Мыса-
лы, Өзбекстан мен Қырғыз елінен, басқа 
облыстардан да газ, түрлі қышқылдар 
секілді қауіпті жүктер тасымалданады. 
Ілеспе күзетті жүзеге асыратын біздің 
сарбаздар жол бойында оларға зақым 
келмеуін, пломбаларының бүтін болуын 
қадағалап, ұрлануына жол бермей, 
төгіліп-шашылуының алдын алып, көп 
жұмыс атқарады. Егер ұрлық орын алса, 
ол жерге шұғыл әрекет ететін жедел 
топ барып, деректерді талдап, тексеру 
жүргізеді, – деді филиал бастығы.   

Бір сөзбен айтқанда, теміржол күзет-
шілеріне жүктелер жауапкершілік жүгі 
жеңіл емес. Ал жұмыстан тыс уақытта 
барлық жеке құрам қаруды қолдану, 
электрмен жұмыс істеу қауіпсіздігі секілді 
тақырыптық сабақтарға, тактикалық 
оқу-жаттығуларға қатысады. 

Суреттерді түсірген автор

ЕҢБЕК ҚОРҒАУ

 – Бұл ғимараттар сырты шағын болға-
нымен, іші кәдімгі үйден кем емес, не 
қажеттің бәрі бар. Жатын бөлме, асхана, 
жуыну бөлмесі, әжетханамен жабдықталған. 
Жұмысшылардың жайлылығы үшін тоңа-
зытқыш, теледидар, салқындатқыш, тамақ 
әзірлейтін төрт көзді электр пеші және басқа 
да тұрмыстық техникалар орнатылған. Ғи-
марат үлкенді-кішілі бірнеше типті болып 
келеді. Оны «КазТЭЦ» ЖШС жеткізіп беру-
де, – дейді Маңғыстау магистральдық желі 
бөлімшесінің ғимараттар мен инженерлік 
жүйе бөлімі бастығы Нұржан Мусирханов. 

Сондай-ақ Нұржан Сәрсенұлының айтуын-

ша, жұмысшылар үшін биыл 24 ғимаратқа 
ағымдық жөндеу жүргізуге жеті келісімшарт 
жасалыпты. Бұл жөндеу жоспарына ЭЧ-5, 
ПЧ-12 мекемелерінің әкімшілік ғимара-
ты, пайдалану пункті, гараждар, жылыну 
будкалары, Бейнеу-Тассай бағытындағы 
тұрғын үйлер енгізілген. Қазір аталған 
жөндеу жұмыстары да қарқынды жүріп 
жатса керек.  

– Жылдың соңына дейін бітіреміз деген ой-
дамыз. Ал келесі 2025 жылы Ақжігіт, Ноғайды,  
Шетпе, Өзен, Құрық порты станцияларына 
7 дана модульді  ғимарат және  Ақжігіт,  
Сәңкібай, Тоқсанбай, Тұрыш, Бейнеу,  Бопай 
станцияларына  жол техникаларына арналған  
гараж орнату жоспарлануда. Маңғыстау 
магистральдық бөлімшесі бойынша биылғы 
алынған 22 модульдік ғимаратты  қосқанда 
түбек теміржолшылары қазір жалпы 60 дана 
осындай  жылы және жайлы ғимараттарға  
қол жеткізіп отыр, – деді Маңғыстау маги-
стральдық желі бөлімшесінің өкілі. 

Суретті түсірген автор

«ҚТЖ-Жүк тасымалы» ЖШС 
– Ақтөбе бөлімшесінің бас инже-
нері Жасұлан Рысқалиев биылғы 
10 айдағы жұмысты қорытын-
дылады. Бөлімшеде  өндірісті 
вагондар паркімен  уақытылы 
қамтамасыз етудің арқасында 
жүк тасымалының жоспары 
111,4% орындалған. Тәуліктік 
тапсырма бойынша 334 вагон 
жүк түсіру жоспары 370 вагонға 
дейін жеткен.    

Он айдағы тиеу жұмыстарының 
91% ел аумағына ұйымдастырыл-
са, қалған 9% сыртқы тасымалға 
тиесілі болған. Тиеудің негізгі 
үлесін – 45,7% құрылыс жүктері 
құрайды. Оның ішінде түрлі түсті 
кен – 16,9%, мұнай – 4,7%, қара 
металдар – 4,1%, астық – 0,9%, 
химиялық заттар 0,7% құраған.   

– Сонымен қатар биыл республи-
калық маңызы бар автожолдарды 
жөндеуге қажетті қиыршық тас 
тасымалдау үшін аймақта 20 бағыт 
іске қосылды. Нәтижесінде құрылыс 
аймақтарына 860 вагон  қиыршық 
тас жеткізу ұйымдастырылды. 

ТРАНЗИТТІ  АРТТЫРА  ТҮСКЕН
«ҚТЖ-Жүк тасымалы» ЖШС – Ақтөбе фи-
лиалы Таяу Шығыс пен Шығыс Еуропа ел-
деріне транзиттік ағынды арттыра түскен. 
Бөлімшенің географиялық тиімді орналасуы 
үлкен мүмкіндіктерге қол жеткізіп отыр.  
Жүк пойыздарының жүк айналымындағы 
үлесі жыл санап артып келеді. 

ТАСЫМАЛ

Ардақ ЕРУБАЕВА,
Ақтөбе

діру және жылжымалы құрамды 
қайта өңдеу кезінде сұрыптау 
жүйелерінің жұмысын жеңілдету 
мақсатында филиалда барлық 
номенклатура жүктерін маршрут-
тау бойынша жұмыс жүрді. Жүк 
номенклатурасы бойынша: темір 
рудасы 89,6%, құрылыс жүктері 
80,0%, оның ішінде Қазавтожол 

ясы арқылы 5 303 вагонға  346 
979 тонна түрлі түсті кен тиесе, 
«СНПС-Ақтөбемұнайгаз» АҚ Жем 
станциясынан 9 746 вагон  – 336 
612 тонна сұйытылған көміртекті 
газ тиеуді ұйымдастырды, – деп 
ақпар берді бас инженер.

Сондай-ақ 10 айда Ақтөбе өңірі 
бойынша 927 200 транзиттік вагон 
немесе 18 544 пойыз жүріп өтіп, 
орташа есеппен бұл тәулігіне 3 040 
вагонды құраған. Контейнерлік 
пойыздарды өткізу 58%-ға ұлғай-
ған. Қазір әлем елдері жүктерді 
контейнерлермен тасымалдауға 
қарқынды түрде көшіп жатқаны 
белгілі. Өткен жылмен салыстыр- 
ғанда «ҚХР-Еуропа-ҚХР» бағыты 
бойынша жүретін контейнерлік 
пойыздарды өткізу 52%-ға артқан. 
Сондай-ақ ҚХР – Ресей бағыты 
бойынша жүретін контейнерлік 
пойыздардың өткізу қабілеті 
51%-ға ұлғайды.

Бөлімшеде алдағы жылдар-
да инфрақұрылымды дамыту, 
жылжымалы құрамды жаңарту, 
жүктерді контейнерлендіру, ба-
лама бағыттар мен халықаралық 
дәліздерді дамыту бойынша 
шаралар қабылдануда, тиісті 
жобалар да жоқ емес. Бірқатар 
жаңа инфрақұрылымдық объ-
ектілер пайда болады. Марш-
руттық пойыздар қозғалысын 
тиімді ұйымдастыру үшін жаңа 
бағыттар салу жобасы бар. Өңірде 
Хромтау станциясы бағытынан 
Жазық станциясына және кері 
қарай, Никельтау станциясына 
кірмей, Қандыағаш торабы бой-
ынша Жем бағытынан Мақатқа 
қарай станцияға кірмей айналма 
жолдар салу көзделген. 

Суретті түсірген автор

Мұғалжар станциясынан – 129 ва-
гон, Біршоғыр станциясынан – 430 
вагон, Кемпірсай станциясынан 
301 вагон қиыршық тас тиелді. 
Сондай-ақ пойыздардың техника-
лық жылдамдығының пайдалану 
көрсеткішін берілген жоспарға 
және өткен жылдың ұқсас кезеңіне 
100% деңгейінде орындауға қол 
жеткізілді. Жүк тасымалын жетіл-

және жергілікті атқарушы орган-
дар бағдарламасы бойынша 24 
маршрут «Бершүгір – Атырау», 
«Бершүгір – Орал», «Мұғалжар 
– Атырау», «Мұғалжар – Орал» 
бағыттары бойынша ұйымдас- 
тырылды. Қара металл 56,5% 
құрап, «Кемпірсай – Достық», 
«Жіңішке – Достық» бағытында 
ұйымдастырылды.

Ақтөбе бөлімшесіндегі ірі жүк 
жөнелтушінің бірі «Қазхром» ТҰК» 
АҚ  Дон станциясы арқылы 43 202 
вагон немесе  3 017 424 тонна жүк 
тиеді. Ал Ақтөбе ферроқорытпа 
зауыты экспортқа 6 313 вагон, 
яғни  419 507 тонна қара металл 
шығарған.  «Ақтөбе мыс компа-
ниясы» ЖШС Кемпірсай станци-

    

МАҚСАТ – 
«НӨЛДІК  ТРАВМАТИЗМ»

Мәселен, бүгінгі таңда депода әрбір сейсенбі күні 
локомотив бригадаларымен түсіндіру жұмыстары 
тұрақты түрде жүргізіледі. Онда  жалақы төлеуден бастап  
қозғалыс қауіпсіздігін сақтау талаптарына дейін сөз 
болады. Өндірістік дәрігерлерге де кезек беріліп, жұмыс 
барысындағы оқыс оқиғалар кезіндегі жедел әрекет 
мәселелері кеңінен түсіндіріледі. Негізінен еңбекті 
қорғау секторы ұйытқы болатын мұндай техникалық 
дәрістер барысында «Алғашқы медициналық көмек 
көрсету» шараларына басымдық беріледі. Мысалы, 
соңғы ұйымдастырылған дәріс кезінде жарақат алу 
кезіндегі қан тоқтату, жүрекке массаж жасау мен өкпені 
жасанды түрде желдету жайында түсіндіру жұмыстары 
жүргізілді. Депода өндірістік қауіпсіздікке ерекше мән 
берілуі тегін емес. Биылғы жылы наурыз айының 7-і 
күні жазатайым оқиға орын алып, бір қызметкер зардап 
шеккен болатын. Сол тәрізді көктемгі комиссиялық 
тексеру кезінде де локомотив шаруашылығына көп сын 
айтылған-ды. Келер жылға алға қойылып отырған басты 
мақсат – «нөлдік травматизм» болып отыр.  

ПРОФИЛАКТИКА

Семей локомотив пайдалану 
депосы өндірістік қауіпсіздік 
пен еңбекті қорғаудың жаңа 
кезеңіне көшті. Бұл бағытта 
жүйелі жұмыс жүргізілуде.

Абай ЕРТІС,
Семей

БІЛІМ ЭКСПРЕСІ

Ұлттық компанияның кадр мамандары өткізген тренингке 
бөлімшенің барлық құрылымдарынан 60-қа жуық қызметкерлер 
қатысты. Алғашқы күні Сексеуіл жол дистанциясында, екінші 
күні Сексеуіл локомотив пайдалану депосында ҚТЖ-ның ішкі 
тренерлері Алма Сәулебаева –  коммуникациялық тиімділік, 
Бекзат Кәрімхановпен бірлесіп – Стресске, психологиялық 
күйзеліске төзімділік, Катаева Гүлнар – конфликтіні басқару 
тақырыптарында лекция-сабақ өткізіп, теміржолшылардың 
қызу талқылауына түскен сауалдарды саралап, осындай ситу-
ациялардың шырмалған шеңберіне тап болған жағдайларда 
оның әсерінен шығу жолдарын түсіндірді.

– Қатысушылардың тыңдауға, үйренуге деген құлшы-
нысы өте жоғары болды. Біздің арнайы дайындап алып 
барған жұмыс жоспарымызды тез ұғынып, меңгере 
білуі, түсіне отырып әрбір жаттығуға белсене қатысып, 
жауап беруі  қатысушылардың жоғары деңгейін көрсетті. 
Теміржолшылар тарапынан осындай тренингтерді жыл 
сайын кемінде үш күндік мерзіммен өткізсе деген  ұсы-
ныс-пікірлер болды, – дейді Бекзат Кәрімханов.

Тренингті ұйымдастырушыларға алғыс білдіргендер   
қатарында Сексеуіл жол дистанциясының жол инженері 
Қуаныш Ақтілек тәлімі мол тағлымды шарадан көп нәрсе 
үйренгенін жеткізді.    

Суретті түсірген автор

ТӘЛІМДІ  ТРЕНИНГ

«Білім экспресі» Қызылордаға 
да жетті. Сексеуіл станция-
сында өткен екі күндік трениг  
«Тиімді коммуникация, Стресске 
қарсы тұру, Жанжалды басқа-
ру, Эмоционалды интеллект» 
тақырыбына арналды.  

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ,
Сексеуіл
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Как сообщила председатель               
Костанайского регионального 
совета ветеранов-железнодо-
рожников Раушан Абишева, еди-
ногласно вновь переизбранная 
на новый трехлетний срок, за 
минувшие три года Региональным 
советом было сделано немало 
для того, чтобы улучшить жизнь 
ветеранов-железнодорожников, а 
также укрепить связь поколений 
железнодорожников. 

– Успешная реализация любой 
цели во многом зависит от умелой 
постановки задач, правильной 
расстановки кадров, системного 
подхода и последовательности 
действий, – говорит Раушан Аби-
шева. –  За 33 года Костанайский 
совет ветеранов-железнодорож-
ников обозначил свои основные 
приоритеты, выработал десять 
позиций своей работы по пути 
современного развития ветеран-
ского движения.

Во-первых, Костанайский 
региональный совет ветера-
нов-железнодорожников имеет 
в своем составе пять узловых 
и 14 станционных советов. В 
2024 году в нем состоят 3 189 
неработающих пенсионеров. 
Во-вторых, он имеет утверж-
денный руководящий состав 
президиума и актива узловых и 
станционных советов ветеранов. 
В-третьих, Региональный совет 

ветеранов имеет свои цели и за-
дачи по обеспечению защиты и 
поддержки интересов ветеранов, 
согласно Коллективному договору 
АО «НК «ҚТЖ», активно вносит 
предложения руководству отделе-
ний и филиалов, Казпрофтрансу, 
поднимает вопросы воспитания 
молодых работников, участвует в 
вопросах социальной поддержки 
ветеранов региона. В-четвер-
тых, здесь четко определены                                         
функциональные обязанности 
членов совета согласно положению. 
В-пятых, совет работает в рамках 
возложенных на него полномо-
чий. Запрашивает и получает 
от структурных подразделений 
региона информацию касательно 
неработающих пенсионеров. 
В совете изучают и проводят 
анализ, обобщают итоги по во-
просам поддержки пенсионеров.                                           
Участвуют в комиссиях по вопро-
сам неработающих пенсионеров. 

Подают списки на рассмотрение 
социально-бытовых вопросов, 
ходатайствуют об оказании им 
материальной помощи. В-шестых, 
Региональный совет ветеранов-же-
лезнодорожников ведет плановую 
работу. В него включены три 
направления: «Основная работа», 
«Творческая работа», «Органи-
зационная работа». В-седьмых, 
совет упрочил взаимодействие 
с руководством и филиалами, 
налажена совместная работа с 
кадровыми службами, советом 
молодежи, учебным заведением 
КИнЭУ, а также с акиматом горо-
да Костаная, отделом культуры, 
внутренней политики. 

– Активная позиция нашего 
совета ветеранов – яркий пример 
для молодых железнодорожни-
ков. Стала традицией встреча 
ветеранов и молодежи в музее 
железнодорожников, ветера-
ны – почетные гости во всех 

УКРЕПЛЯЯ  СВЯЗЬ  ПОКОЛЕНИЙ 
В Костанае состоялись отчетно-выборная 
конференция и выборы нового председателя 
Костанайского регионального совета ветера-
нов-железнодорожников.

Аслан КУДАБАЕВ,
Костанай 

Данный документ подтверждает, что система управ-
ления безопасностью ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки» 
соответствуют требованиям, установленным законода-
тельством и нормативно-правовыми актами Казахстана 
в области железнодорожного транспорта.

Сертификат выдан столичной инспекцией Комитета 
автомобильного транспорта и транспортного контроля 
Министерства транспорта РК. Он доказывает, что на 
железной дороге технологические процессы в сфере обе-
спечения безопасности движения поездов организованы 
на высоком уровне. Кроме того, отработан алгоритм 
выявления опасностей и оценки рисков нарушений 
безопасности движения. Ведется учет и анализ причин 
нарушений безопасности.

– На основе аналитических данных совершенству-
ется система управления безопасностью движения, 
разрабатываются организационно-профилактические 
мероприятия, улучшается и повышается надежность 
подвижного парка, в том числе устройства инфра-
структуры для недопущения в дальнейшем негативных 
случаев, – говорит главный менеджер департамента 
безопасности движения ТОО «КТЖ – Грузовые пере-
возки» Канат Мусабеков. 

Если в течение трех лет перевозчиком будут допу-
щены грубые нарушения безопасности движения или 
невыполнение целевых показателей по безопасности 
движения, сертификат безопасности аннулируется.

Сертификат действует до конца 2027 года.

Ревизорским аппаратом депар-
тамента безопасности движения 
по итогам работы региональных 
отраслевых ревизоров сначала 
года проведена 691 проверка 
против 919 за данный период 
прошлого года.

В ходе проверок выявлено                    
5 646 нарушений. Так, была 
приостановлена эксплуатация     
33 локомотивов, 137 грузовых и 
3 пассажирских вагонов. Закрыто 
107 станционных путей (главных 
– 5, приемоотправочных – 47, 

тракционных – 55), против 95.
Кроме того, закрыто 136 стре-

лочных переводов против 71, 
ограничение скорости – 630 (путей 
– 421, стрелок – 206) против – 765. 

Всего с начала текущего года 
принято 1 245 запретных мер 
против 1 196 за 2023 год. До-
пущено 90 нарушений безопас-
ности движения против 57, к 
периоду 2023 года.

В Алматинском отделении 
магистральной сети зафикси-
ровано два случая (по станции 
Достык, ПЧ-45 Уштобе) против 
одного события на станции Копа 
в 2023 году.

В отделении грузовых пере-
возок – один случай по станции 
Алматы-1 против одного на 
станции Алматы-2 в 2023 году.

Более того, ежемесячно аппа-
ратом РБ проводится монито-
ринг выполнения структурными 
подразделениями Алматинского 
ГП и магистральной сети содер-
жания объектов железнодорож-
ного транспорта, технических 
средств, подвижного состава в 
плане обеспечения безопасности 
движения поездов.

Главный региональный ре-
визор Алматинского региона 
Мейрамбек Серикбаев отметил, 
что одной из основных причин 
нарушений на железнодорожном 
транспорте является низкий 
уровень знаний работников. 

– Во многих предприятиях 
отсутствует контроль за испол-
нением целенаправленных и 
адресных мероприятий по ис-
коренению причин нарушения 
безопасности, – подчеркнул 
Мейрамбек Серикбаев.

АНАЛИЗИРОВАТЬ  ПРИЧИНЫ
Проблемы, связанные с обеспечением безо-
пасности движения на железнодорожном 
транспорте, всегда находятся в центре вни-
мания. Постоянный контроль, анализ рисков 
позволяют минимизировать вероятность 
аварийных ситуаций и обеспечить надеж-
ность транспортного процесса. 

Он отметил, что важно не только 
выявлять нарушения, но и ана-
лизировать их причины, чтобы 
разработать эффективные профи-
лактические меры и обеспечить 
стабильную работу всей системы.

Главный ревизор заострил 
внимание на хозяйстве пути, 
где имеет место повторяемость 
нарушений. И недостаточно про-
водится разъяснительная работа 
среди населения, с учащимися 
близлежащих школ и с водите-
лями автотранспортных средств. 
Некачественно проводятся еже-
месячные комиссионные натур-
ные осмотры верхнего строения 
пути и стрелочных переводов, 
отсутствует контроль за работой 
руководителей среднего звена, 
недостаточно проводится анализ 
причин возникших нарушений. 

Ревизорский аппарат активно 
работает над улучшением ситуа-
ции с обеспечением безопасности 
на железнодорожном транспорте. 
Проводятся регулярные провер-
ки и мониторинг выполнения 
технологических процессов, 
выявляются и устраняются на-
рушения. Особое внимание уде-
ляется обучению и повышению 
квалификации работников, а 
также проведению инструктажей 
по соблюдению правил безопас-
ности. Кроме того, внедряются 
современные методы контроля 
и диагностики, направленные 
на снижение рисков и предот-
вращение аварийных ситуаций.

Фото автора 

Елена КОЛДАСБАЕВА,
Алматы

3 желтоқсан күні «Теміржолсу» АҚ 
бас директорының өндіріс жөніндегі 
орынбасары НОҒАЕВ МИРАМБЕК 
НАҒЫМЕТҰЛЫ 57 жасында кенеттен 
қайтыс болды. 

Мирамбек Нағыметұлы саналы ғұмы-
рын теміржол көлігіне арнап, әріптестері 
арасында сый-құрметке ие болды. Еңбек жолын 1986 
жылы Диірментөбе станциясында электромонтер бо-
лып бастап, Батыс Қазақстан темір жолының сигнал 
беру және байланыс дистанциясында түрлі лауазымда 
еңбек етті. Бірнеше жыл ҚТЖ-ның «Жолаушылар 
тасымалы» ЕМК бөлімшелерінде, Ақмола өңірлік жо-
лаушылар вагон шаруашылығы филиалында қызмет 
атқарды. «Вагонсервис» АҚ вице-президенті болды. 
«Жолаушылар лизингтік вагон компаниясы» АҚ, 
«Қазтеміртранс» АҚ  бөлімшелерін басқарды. 2019 
жылдан бастап «Теміржолсу» АҚ өндірістік-техника-
лық саласын басқарды. 

М.Н.Ноғаевқа қай қызметте де кәсіпорынның үздіксіз 
жұмысын қамтамасыз ету мақсатында басқарушылық 
шешімдерді жедел қабылдауды талап ететін жауапты 
да күрделі жұмыс учаскелері сеніп тапсырылды және 
ол сол сенім үдесінен шыға білді. Теміржол саласының 
дамуына қосқан елеулі үлесі үшін «Құрметті теміржол-
шы» белгісімен және «Адал еңбегі үшін» төсбелгісімен 
марапатталған. 

«Теміржолсу» АҚ ұжымы Мирамбек Нағыметұлының 
туған-туыстары мен жақындарының орны толмас 
қайғысына ортақтасып, көңіл айтады.

«Қазкөліккәсіп» ҚБ Орталық аппараты және «ҚТЖ» 
ҰК» АҚ Теміржолшы-ардагерлер кеңесінің ұжымы 
«Теміржолсу» АҚ бас директорының өндіріс бойынша 
орынбасары

Мирамбек Нағыметұлы Ноғаевтың 
мезгілсіз қайтыс болуына байланысты марқұмның 
отбасына және жақындарына қайғысына ортақтасып, 
көңіл айтады. 

отделенческих мероприятиях к 
праздникам Наурыз мейрамы, 
Дню работников транспорта и 
другим, – подчеркивает Раушан 
Абишева.

В-восьмых, Костанайский ре-
гиональный совет ветеранов- 
железнодорожников работает по 
укреплению ветеранских рядов 
по месту жительства. В-девятых, 
он работает по сохранению исто-
рии развития железнодорожного 
транспорта региона. Большая 
работа ведется совместно с музе-
ем «Боевой и трудовой славы» и 
технической библиотекой. В 2024 
году опубликована книга «По-
четные ветераны Костанайского 
железнодорожного транспорта», 
2-й выпуск. А также в этом же 
году написана книга «Железная 
дорога Костанайского региона», 
1904-2024 годы.

Наконец, в-десятых, ведется 
работа по повышению стимулов, 
используя разнообразные формы 
поощрения активных ветеранов. 

Резюмируя, нужно подчеркнуть, 
что в основу работы Костанайского 
регионального совета ветеранов 
был положен объективный анализ 
состояния дел и поиск новых форм 
работы, которые отвечали совре-
менным требованиям, изменениям, 
происходящим в обществе. 

– Нашими отличительными 
методами от других регионов 
являются проведение селектор-
ных совещаний, поздравление 
каждого юбиляра поздрави-
тельной открыткой и коробкой 
конфет, выпуск брошюр к знаме-
нательным датам, открытость и 
доступность. В работе имеются 
и недостатки, над которыми мы 
постоянно работаем. Железнодо-
рожники нашего Костанайского 
региона всегда отличались силой 
духа и трудолюбием, – говорит 
Раушан Абишева.

 Фото автора

СООТВЕТСТВУЯ 
ВСЕМ  СТАНДАРТАМ

Сертификат безопасности в 
области железнодорожного 
транспорта получило ТОО «КТЖ 
– Грузовые перевозки».

Айлин БАУРЖАН,
Астана

Открытие модульного дома состоялось 
под руководством начальника Жанааркин-
ской дистанции пути Ертаса Сыздыкова 
и председателя профсоюзного комитета 
Сабиры Такеновой.

– В ноябре здесь провели свет и тепло. 
В ночное время суток в модульном доме 
останавливаются железнодорожники 
89-го разъезда и проводят свой досуг в 
комфортных условиях. В модуле постелены 
ковровые дорожки, установлен телевизор, 
подключены чайник и микроволновая 
печь, – рассказывает Сабира Такенова. – 
За порядком и чистотой следит техник 
околотка Назгуль Ахметова, благодаря 

которой всегда по-домашнему уютно, без 
сбоев функционирует техника. Здесь же-
лезнодорожники отдыхают после смены, 
обедают, согреваются после холода, выпив 
чашку горячего чая.

В день открытия модульного дома состоя-
лись проводы на заслуженный отдых монтера 
пути Карибая Магзумова, проработавшего 
в этой должности более 31 года. 

На протяжении своей трудовой деятель-
ности он внес большую лепту в обеспечение 
безопасного движения поездов, ведь, как 
известно, монтер пути – незаменимый 
специалист на железной дороге. Его работа 
не прекращается в любое время суток и 
при любой погоде, будь то буран, зной, 
стужа, метель. 

На сегодняшний день новые модули уста-

новлены на рзд. 280, тип 3 – 106 кв. м – 7 
комнат, рзд. 266, тип 1 – 30 кв. м – 4 комнаты, 
рзд. 323, тип 1 – 30 кв. м – 4 комнаты, рзд. 
40, тип 3 – 106 кв. м – 7 комнат, рзд. 1, тип 
3 – 106 км. м – 7 комнат, рзд. 2, тип 3 – 106 
кв. м – 7 комнат, рзд. 4, тип 3 – 106 кв. м – 7 
комнат, рзд. 5, тип 3 –106 кв. м – 7 комнат, 
рзд. 6, тип 3 – 107 кв. м – 7 комнат.

Cтоит отметить, что в прошлом году 
появились модули на станциях Жезказган, 
Жомарт, Косколь, рзд. 7, рзд. 8, Каражал, 
Мынадыр. 

Фото автора 

В  УЮТНОМ  ДОМИКЕ  ЗА  ЧАШКОЙ  ЧАЯ
На станции Жомарт Карагандинской 
области установлен новый пятикомнат-
ный модуль для работников узла. Он 
представляет собой аналог квартиры, 
в которой есть все – гостиная, спальня, 
кухня, туалет и ванная комната. 

Светлана МОГАЙ,
Караганда

В общей сложности было запланировано перевезти                   
5 836,5 тысячи тонн. По сравнению с техническим 
планом снижение составило 394,5 тысячи тонн. По 
сравнению с 2023 годом, объем перевезенных грузов 
снизился на 406,2 тысячи тонн.

В то же время общие эксплуатационные показатели 
продолжают демонстрировать стабильный рост. Фак-
тические эксплуатационные показатели составили                           
32 035,1 миллиона тонно-километров нетто, что пре-
вышает запланированные 31 432 миллиона. Вагонный 
парк отделения также увеличился с 6 501 принятого и 
6 470 сданных вагонов в плановом периоде до 6 504 
принятых и 6 513 сданных вагонов в факте.

Фото автора

СТАБИЛЬНЫЙ  РОСТ

За 10 месяцев 2024 года по сети 
Акмолинского отделения маги-
стральной сети общий объем 
грузоперевозок составил 5 442 
тысячи тонн, или 93,2% к плану.

Руслан РАХМЕТОВ,
Астана

ИТОГИ

БЕЗОПАСНОСТЬ

ИНФРАСТРУКТУРА

СОЦИУМ

ПЕРЕВОЗКИ
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ӘЛЕУМЕТ

За годы работы в железнодо-
рожной сфере Александр Жабчук 
стал символом нашей редакции. 
Его знают в лицо топ-менеджеры 
компании и работники самых 
отдаленных станций. И зачастую 
гораздо лучше, чем самих журна-
листов. Всегда на передовой, в гуще 
событий, он с легкостью находит 
подход к любому герою и может 
сделать невероятный кадр в самых 
сложных условиях. 

Труд фотокорреспондента в отрас-
левой газете специфичен и далеко 
не прост, он сильно отличается от 
творчества свободного фотоху-
дожника. Александр Петрович 36 
лет профессионально занимается 
фотографией и в сложной фототех-
нике разбирается, что называется, 
с закрытыми глазами. Он умеет 
мастерски снимать все – от пор-
третов, спортивных состязаний, 
производственных репортажей, 
пресс-конференций до протоколь-
ных мероприятий, международных 
форумов и встреч на высоком уров-
не. В свои фотографии Александр 
вкладывает душу, и ради удачного 
кадра готов проводить дни напро-
лет в разъездах по стране, жить в 
походных условиях, часами мокнуть 
под дождем, бороться со снегом, 
взбираться на крыши. 

Пойманные его камерой мгнове-
ния в точности передают атмосферу 
происходящего, и фотографии 
на страницах газеты буквально 
«дышат» динамикой: глядя на них, 
ты словно слышишь стук колес 
уходящего поезда и шум рабочих 
инструментов, видишь переливы 
солнца на рельсах и искренние 
эмоции людей, ощущаешь непре-
рывный пульс отрасли.

Профессиональный путь Алек-
сандра Жабчука наглядно демон-
стрирует, что истинного фотографа 
любовь к фотографии сопровождает 
на протяжении всей жизни.  Свои 
первые снимки он сделал еще в 16 
лет, получив в подарок от сестры 
советский малоформатный фото-
аппарат «Вилия-авто», который 
практически не имеет ничего об-
щего с современными цифровыми 
камерами. Тонкости работы с новой 
техникой Александр изучал само-
стоятельно, по книжкам. Помимо 

самого фотографирования, нужно 
было вручную, в кромешной темно-
те, проявлять черно-белые пленки 
и печатать фото. Для этих целей он 
приобрел фотоувеличитель, лампу, 
фотобачок, проявитель, фиксаж и 
другие необходимые инструменты.

– В то время говорили: «Хочешь 
разорить друга – подари ему фото-
аппарат», – с улыбкой вспоминает 
Александр Петрович.

Помнит он и свой «первый блин», 
который вышел комом – пленка 
склеилась, но вскоре методом 
проб и ошибок начинающий фо-
тограф отточил свое мастерство.  
Фотография стала его хобби. Он 
не снимал пейзажей и репорта-
жей,  фотографировал в основном 
семейные встречи, своих друзей 
и армейских товарищей в годы 
службы  в Германии. 

О карьере фотографа в то время 
и не помышлял. По окончании 
школы пошел учиться на токаря. 
С техникой Александр Петрович 
всегда был на «ты», тяготел к работе 
с металлами, поэтому учеба давалась 
легко. Получив красный диплом, 
устроился на завод Целинсельмаш. 
Трудился в инструментальном цеху, 
вытачивал нужные для ремонта 
станков детали. В токарном деле 
преуспел – дошел до пятого раз-
ряда. Однако его всегда угнетали 
монотонность и однообразие этой 
работы, поэтому вскоре он стал 
задумывються о смене профессии. 

– Решил отучиться на мастера по 
ремонту промышленных холодиль-
ников, но, когда пришел подавать 
документы в местное училище, 
оказалось, что группа уже набрана. 
Оставались свободные места на 
обучение искусству фотографии. 
Готовили фотографов для службы 
быта. Я удивился: а что, этому учат? 
И с радостью записался туда, – 
вспоминает Александр.

В группе было 30 человек. Опыт-
ный преподаватель-немец тогда 
сразу заметил, что обучение из них 
окончат 25, а по специальности будут 
работать в лучшем случае пятеро. 
Так и получилось. Чтобы стать хо-
рошим фотографом, недостаточно 
освоить фототехнику, нужно было 
хорошо разбираться в физике, 
химии – знать, какой химикат на 

что влияет, высчитывать необхо-
димое количество и пропорции, 
чтобы самостоятельно составлять 
проявитель, цветные фотографии в 
то время и вовсе умели проявлять 
единицы. Конечно, в их числе был 
и Александр Жабчук.

После окончания учебы в 1988 
году он устроился фотографом в 
областное специализированное 
производственное объединение 
«Фото», работал в целиноградском 
Доме быта. Штат состоял из пяти 
человек: двух фотографов, ретушера, 
лаборанта и кассира. Александра 
сразу назначили бригадиром. 

Это сейчас фотография стала 
чем-то обыденным, а в то время 
изготовление снимка требовало 
больших трудозатрат, и для людей 
было целым событием. В выход-
ные в студию приходили семьями, 
рабочими коллективами, делали 
фото перед важными датами, празд-
никами, поездками. Для каждой 
съемки нужно было настроить 
свет, фон, предусмотреть реквизит. 
Например, для цветных фотографий 
сзади вывешивали ткань желтого, 
синего, красного цветов, чтобы они 
получились особенно яркими. Там 
же, в Доме быта, изготавливали и 
фотографии на документы. К слову, 
их можно было получить уже на 
следующий день, а вот цветных 
приходилось ждать до двух недель. 

В сложные 90-е Александру при-
шлось временно устроиться на 
керамический завод, но вскоре 
он вновь вернулся в фотографию. 
После закрытия студии в Доме быта, 
открыл свое ИП, снимал свадьбы, 
делал фото в детских садах и школах, 
и даже на городской площади. Как 
бы ни менялась техника, каким 
бы трудным ни было время, когда 
кто-то из коллег останавливался 
на достигнутом, Александр всегда 
с интересом изучал новое, шел 
не просто в ногу с прогрессом, а 
опережая его. Вместе с другом 
они первыми в Астане осваивали 
распечатку фото на проявочной 
машине Master Lab. Тогда еще не 
было смартфонов и перед их ла-
бораторией выстраивались целые 
очереди из желающих распечатать 
фотографии со своих «мыльниц». 

В 2001 году Александра Жа-

В  ОБЪЕКТИВЕ – ЦЕЛАЯ  ЖИЗНЬ

РУКА ПОМОЩИ

В рубрике «Рука помощи» мы призываем оказать 
посильную поддержку коллегам-железнодорож-
никам, их детям и близким родственникам, а 
также ветеранам магистрали, оказавшимся в 
трудной жизненной ситуации.  

Семья начальника станции Аркалык Костанайского отделения 
ГП Нурхана Садуакасова больше года борется за жизнь своей 
младшей дочери Айи, которой выставлен тяжелый диагноз – 
«острый миелоидный лейкоз» (рак крови). 

Малышке еще нет и двух лет. Айя Нұрханқызы родилась                     
17 января 2023 года абсолютно здоровым ребенком. 26 марта 
2023 года разделило жизнь семьи на «до» и «после». После лечения 
ОРВИ у девочки опухли лимфоузлы и поднялась температура, 
анализ выявил бласты. Девочку госпитализировали в Астану, где 
поставили страшный диагноз. На протяжении восьми месяцев 
она получала лечение в столице и вышла в ремиссию. 12 ноября 
2024 года случился рецидив.  

Семья делает все, чтобы спасти свою дочь. В настоящий момент 
девочка находится в клинике Medical Park в Стамбуле (Турция). На трансплантацию 
и лечение необходима неподъемная для семьи Садуакасовых сумма – 71 300 000 
тенге. Каждый день без лечения отнимает у Айи силы, а у родителей – надежду. 

Мы призываем вас не оставаться в стороне и протянуть руку помощи столкнув-
шемуся с бедой коллеге. На сегодня семье осталось собрать более 45 миллионов 
тенге. Любая ваша поддержка – это шаг к выздоровлению и полноценной счаст-
ливой жизни маленькой Айи.

Реквизиты для помощи: 
Kaspi bank,  Halyk bank по номеру телефона  8-700-673-35-86 Тогжан Д. (мама).
Номер карты Halyk: 4403 0351 0343 9456. PayPal: aiyahelp
Сбербанк (РФ): 4276 4421 6793 9613.
Или по номеру 8-913-920-62-90 Тамара Леонидовна Сологуб (доверенное лицо).

бчука пригласили на работу в 
службу протокола Министерства 
иностранных дел. Фотографы,                                          
умеющие снимать мероприятия 
и встречи такого уровня, были 
на вес золота. Александр входил 
в президентский пул, параллельно 
работал с посольством Америки 
и даже был личным фотографом 
государственного секретаря США 
Кондолизы Райс во время ее ви-
зита в Астану. Сотрудничал в тот 
период и с различными журналами 
и газетами. 

Официально связал судьбу 
с журналистикой в 2010 году,                    
устроившись фотокорром в газету 
«Вечерняя Астана». Эта работа стала 
для него отдушиной – множество 
культурных, спортивно-массовых 
мероприятий, и никакой политики. 
В 2011 году Александра пригласили 
фотографом в Государственный 
академический театр драмы имени 
М. Горького, где он раскрыл еще 
одну грань своего мастерства. 

–  В театре со вспышкой снимать 
нельзя, исправлять свет тоже нельзя, 
ведь он специально выстраивается 
светорежиссером таким образом, 
чтобы передать нужные эмоции 
героев. Все происходящее на сцене 
в точности должны передавать 
и фотографии. Это требовало 
совершенно другого подхода к 
съемке, и мне было интересно 
осваивать новую технологию, – 
делится Александр. 

Он успешно совмещал работу 
в газете и театре на протяжении 
более чем 10 лет.  

На железную дорогу из «Вечерней 
Астаны» перешел в 2015 году. И 
сегодня невозможно представить 
выпуск «Қазақстан теміржолшысы» 
без талантливых фото Александра 
Жабчука. Он замечает детали, 
которые остаются незамеченными 
для большинства, ловит редкие 
мгновения, превращая будничную 
жизнь в полные смысла уникальные 
кадры. Настоящий профессионал 
– неравнодушный, трудолюбивый, 
преданный выбранному делу, он 
всегда с энтузиазмом отправляется 
на новые съемки, и каждая из них 
становится ценным наследием для 
будущих поколений железнодо-
рожников и всех, кто интересуется 
историей этой значимой во все 
времена отрасли.

Любовь РОВБА

Мал шаруашылығымен айналысатын 
қожалықтар, жекеменшік мал иелері төрт 
түлігін темір жол аумағына қараусыз 
жіберіп, өздерін де, ұлттық компания- 
ны да шығынға батырып отырғаны 
алаңдатпай қоймайды. Сонымен қатар 
өмірден баз кешкендер жылжымалы 
құрамалардың астына түсуі де жиілеп 
кеткені жасырын емес.   

Қызылорда магистральдық желі бөлімше-
сіне қарасты Қоскөл  – Сексеуіл – Түркістан 
телімі аралығында да иесіз жайылған 
төрт түліктің кесірінен жылжымалы 
құрамалардың жедел тежегіш қолдануы 
тоқтамай тұр. Бөлімше бойынша қазан 
айында және соңғы он айдың ішінде қа-
уіпсіздіктің бұзылуына жол берілмеген. 
Апатты жағдайлар мен оқыс оқиғалар 
орын алған жоқ. Дегенмен мал мен жан-
ның жолға шығуы мен адамдардың темір 
жолға бөгде заттарды қойып кетуі және 
өрт қауіпсіздігі ережелерінің сақталмауы 

салдарынан бөлімше бойынша пойыз 
машинистерінің жедел тежегіш қолдануы 
екі есе өсіп отырғанын айтпай кетпей-
міз. Өткен жылдың он айында 27 рет, 
ал биылғы он айда 55 рет тіркеліп отыр. 
Бұның ішінде жыл басынан бері  39 рет 
мал және 2 рет адам басу жағдайы орын 
алған. Машинистер темір жол үстінде бөгде 
адамды, не малды байқағанымен, пойыз 
600-800 метрдей жүріп барып тоқтайды. 
Сондықтан көп жағдайда қайғылы жайт 
орын алмай қоймайды.

Иесіз малдың жолға шығып кетпеуі үшін 
жыл сайын темір жол бойындағы қоршау- 
ларға күнделікті және күрделі жөндеу 
жұмыстарын жүргізіп отырамыз. 53 рет 
аудан әкімшіліктеріне хат жолданып, 3 
рет әлеуметтік желілерге бейнероликтер 
жіберілді. Сонымен қатар тұрғындарға «Мал 
бағу ережелері» жадынамасы таратылды.

Желілік полиция бөлімі қызметкер-
лерімен бірлесіп биылғы он айда 167 рет 

ШҰҒЫЛ  ТЕЖЕУ  ЕКІ  ЕСЕ  ӨСКЕН...
Ел экономикасының күретамыры болып отырған 
теміржол көлігінің өзіндік қауіп-қатері аз емес. 
Жыл сайын қаншама адам мен төрт түлік малды 
пойыз басып кетіп жатқан келеңсіз оқиғалар тір-
келеді. «Малым – жанымның садақасы» дегенге 
атүсті қарайтындар көбейді...    

ҚАУІПСІЗДІК

рейд жүргізілді. Бөлімше бойынша 16 
күзетпелі және 25 күзетпесіз теміржол 
өткелдері бар. Он ай ішінде өткелдерде 421 
рет рейд өткізіліп, 15 214 автокөлік иелері 
жол ережелерімен таныстырылды. ОПД 
ӘПБ қызметкерлерімен 1 рет өткелдерге 
тексеріс жүргізілді. 

Темір жол  – қауіпті  әрі стратегиялық 
маңызы бар аймақ. Ол жерде бей-берекет 
жүруге, жол бойын жағалай мал бағуға және 
жол үстіне бөгде заттарды қойып кетуге 
болмайды, жолға жақын елді мекендерде 
балаларды қараусыз қалдырып, жолаушы-
лар пойызының терезесіне тас лақтырмау 
керек. Көктем-күзгі егін жұмыстары, сен-
білік кезінде және ауа температурасының 
жоғарғы жағдайында өрт қауіпсіздігі ере-
желерін, санитарлық-экологиялық норма 
талаптарын қатаң сақтау керек. Сондай-ақ 
автокөлік жүргізушілер теміржол өткелінде 
ЖЖЕ жазылған қағидаларды сақтауын 
сұраймыз. Егерде жоғарыдағы көрсетілген 
талаптар орындалмаса, ҚР Ата заңында, 
ҚР әкімшілік Кодексінің 559-бабында 
көрсетілген тармақтар бойынша қатаң 
шара, оның ішінде айыппұл қолданы-
латындығын тағы бір мәрте қайталап 
айтқанымыз артық емес деп ойлаймын.

Ахметқали ЕЛЕУСІНОВ,
Қызылорда магистральдық желі 

бөлімшесі жол 
бөлімінің бастығы

ҚЫЛМЫС 

Алдымен жиналғандар 4 топқа 
бөлініп, экранда берілген кездей-
соқ дөңгелек арқылы топ аттарын 
қойды. «Отан», «Білім», «Еңбек», 
«Адамгершілік» деп аталған топ-
тар өз атауларына  байланысты 
мақал-мәтелдер айтып жарысты. 
Оларға 3 минут уақыт беріліп, сол 
уақыттың ішінде неғұрлым көп 
мақал тапқан топ ұтты. Екінші 
кезеңінде Wordwall интерактивті 
тапсырма құру сервисі арқылы 
ситуациялық тапсырмаларды орын-
дау тапсырылды. Әр топтан екі 
адам шығып, өрісті ашу арқылы 
тапсырма таңдап сұхбат жүргізді. 

Келесі тапсырмада қатысушылар 
экрандағы суреттер бойынша 
қандай мақал жасырынғанын 
дұрыс тауып айтуы керек болды. 
Әр тақырып төңірегінде мақал-
дар қоса отырып 2-3 сөйлемнен 
тұратын шағын әңгіме құрайды. 
Одан әрі Флэш-карталар ойыны 
арқылы сұрақтарға жауап беру 
тапсырмасы орындалды. Белсенді 
қатысушылар мен топтар бағалы 
сыйлықтар беріліп, жасы үлкен 
қатысушыларға оюлы орамалдар 
табысталды.

Райхан РАХМЕТОВА
Суретті түсірген автор

МАҚАЛ – СӨЗДІҢ   МӘЙЕГІ 
ҚТЖ-да қазақ тілінде сөйлеу клубының кезекті 
отырысы «Мақал – сөздің мәйегі» тақырыбымен 
өтті. Қатысушылар мақал-мәтел айтудан жарысты 
және ән мен күй тыңдап, рухани азық алды.  

СҰҚ   ҚОЛДАР 
КӨБЕЙІП  ОТЫР 

Биылғы жылдың басынан бері қол-
даныстағы теміржол жолдарының 
үстіңгі құрылымы материалдарының 
ұрлануымен байланысты 10-нан 
астам оқиға тіркелген. Атышулы 
оқиғалар 27 және 31 наурызда Шым-
кент – Арыс учаскесінде түйіспелі 
төсемдер мен болттардың 77 жиын-
тығының, ал Павлодар – Екібастұз 
учаскесінде 1 және 5 сәуірде 125 
рельс төсемі мен түйіспе қапсыр-
маның ұрлануы болды. Сонымен 
қатар сәуір және маусым айларында 
Тараз – Түлкібас учаскесінде 20 түй-
іспе жапсырмасы, 56 түйіспе болты 
және 103 дана бекіткіш ұрланған. 
Ал шілде айында Қостанай – Тобыл 
ауданында жолдан 430 ұрлыққа 
қарсы құрылғы жоғалып кеткен. 
Ол ол ма, бір ай бұрын Отар – Шіл-
бастау аралығында қаскөйлер 2726 
рельс бекітпесін ұрлап кеткен. Ал 
қараша айының соңында Қараған-
ды-Сұрыптау – Астана телімінде 
диагностикалық құрылғылармен 635 
рельс бекітпесінің қолды болғаны 
анықталды. Сала мамандары әрбір 
жағдай теміржол көлігі үшін қауіпті 
екенін айтып отыр.  

«Темір жол бөлшектерін ұрлау 

пойыздардың жолдан шығып ке-
туіне, жылжымалы құрам апаты-
на, сондай-ақ жолаушылар мен 
теміржол көлігі еңбеккерлерінің 
жапа шегуіне әкелуі әбден мүмкін. 
Тек теміржолшылардың жедел ша-
ралар қабылдауының нәтижесінде 
пойыздардың қауіпсіз өтуі қамта-
масыз етілді. Ұрлық-қарлықтың 
алдын алу және қатерлерді азайту 
үшін қауіпсіздік шаралары күшей-
тілді: темір жолдарды шолу және 
тексеріп өту жиілігі ұлғайтылды. 
Қылмыскерлерді жауапқа тарту 
үшін барлық ұрлық жағдайлары 
бойынша қызметтік хаттар құқық 
қорғау органдарына жіберілді», 
– дейді қозғалыс қауіпсіздігіне 
жауапты мамандар. 

ҚТЖ азаматтарды қырағылық 
танытуға және теміржол маңындағы 
күдікті әрекеттер туралы хабарлауға 
шақырады. Мұндай материалдарды 
ұрлау тек экономикалық қылмысқа 
ғана емес, сонымен қатар теміржол 
қозғалысының барлық инфрақұрылы-
мы мен қауіпсіздігіне үлкен қауіп 
төндіреді. Ал сұқ қолдар алыстан 
келмейді, арамызда жүруі мүмкін.

Ислам ТАЛҒАТ 

Соңғы кезде Қазақстан аумағында 
теміржолшыларды алаңдатқан тен-
денция қалыптасып отыр. Ол темір 
жолдардың жоғары құрылымы ма-
териалдарының ұрлануына қатысты 
оқиғалардың жиілеп кетуі. 

Юбилей
Сегодня свой 60-летний юбилей отмечает  фо-
токорреспондент газеты «Қазақстан теміржол-
шысы» Александр Жабчук. Железная дорога 
в его объективе –  не просто транспортная ар-
терия, это полная эмоций жизнь. Мастерство, 
чуткость к моменту и уникальный взгляд на 
простые вещи сделали его настоящим летопис-
цем отрасли, а каждое фото – неповторимой 
страницей ее истории. 


